



Platform	BO Platform Ruimte
Voorzitter	Hugo Bellaart
Overleg	Bestuurlijk Overleg Platform Ruimte
Datum	18 oktober 2024
Locatie	MRA Bureau Amsterdam-Noord
Tijd	10:00-12:00

Aanwezigen

Floor Gordon (Amstelveen)

Floor Roduner (Haarlem)

Beryl van Straten (Haarlemmermeer)

Bea de Buissonjé (Waterschappen)

Pascal Verkroost (Purmerend)

Hugo Bellaart (Gooisemeeren, voorzitter)

Piet van Dijk (Lelystad)

René Tuin (Zaandam)

Ali Bal (Beverwijk)

Ambtelijk aanwezig:

Els Meines tbv ondersteuning en waarnemend secretaris

Matthew Eelman, trekker Meerkernig tbv presentatie punt 4

Emiel Reiding; directeur MRA

1. Opening; vaststellen agenda

Het overleg wordt geopend door Hugo Bellaart (Gooisemeeren) als voorzitter.

De agenda wordt zonder wijzigingen vastgesteld.

Het verslag van het BO Ruimte van 14 maart 2024 wordt zonder verdere opmerkingen vastgesteld.

2. Mededelingen

Hugo Bellaart informeert de aanwezigen dat enkele bestuurders het



NZKG-congres bijwonen, dat om 12:00 zou beginnen. Het doel is om het overleg tegen 11:30 af te ronden.

Er is aangegeven dat de stukken te laat zijn verzonden; hierdoor de deelregio's niet goed overleggen.
Advies is om de volgende keer de stukken eerder te versturen.

3. Meerjarenuitvoeringsprogramma MRA Agenda (MUVP)

Gevraagd wordt aan het BO ruimte:

- te constateren dat het voorliggende MUVP voor de komende jaren een goede basis is voor de werkzaamheden van het platform Ruimte.
- In te stemmen dat de verantwoordelijkheid voor uitvoering primair wordt belegd bij de ambtelijke programma's.
- af te spreken dat de rol van het BO primair ligt bij:
 - o bewaken van de voortgang
 - o bewaken van de integraliteit
 - o het instemmen van een eventuele aanpassingen in het MUVP.

Het BO ruimte gaat akkoord met bovenstaande, met de volgende aandachtspunten:

Floor Gordon (Amstelveen) geeft aan dat het proces goed is verlopen, maar dat er veel verschillende ambities in het MUVP staan, mogelijk zelfs te veel. Er is behoefte aan meer prioritering. Ze benadrukt ook het belang van circulaire economie en pleit voor meer aandacht voor grondstoffen- en ruimtegebruik in toekomstige sessies.

René Tuin (Zaandam) voegt toe dat netcongestie een belangrijk aandachtspunt is dat meer aandacht verdient. Elektriciteit en infrastructuur spelen een cruciale rol in de realisatie van de ambities.

Bea de Buisonjé (Waterschap) merkt op dat de stukken te laat zijn ontvangen, wat het lastig maakt om adequaat te reageren. Ze geeft aan dat er meer aandacht moet komen voor Groenblauw en



landschapsontwikkeling in de uitvoeringsplannen. Dit zou in toekomstige stuurgroep bijeenkomsten moeten worden opgepakt.

Ali Bal (Beverwijk) benadrukt dat een gezonde leefomgeving meer omvat dan alleen mobiliteit. Hij pleitt voor een bredere kijk op hoe ruimtelijke opgaven moeten worden aangepakt, met nadruk op een integrale benadering van gezondheid en ruimtegebruik. Daarnaast vraagt hij zich af wat er is gebeurd met de aanbevelingen van Bureau Zwarte Hand en consorten.

Els (NOVEX-coördinator) geeft aan, in reactie op de vraag van Ali over de ruimtelijke opgaven en de rapportage van Zwarte Hond, dat de keuzes uit die rapportage zijn meegenomen, maar dat de bevindingen soms te zwart-wit zijn. De verstedelijkingsopgaven worden via NOVEX MRA-agenda's verder geagendeerd, zoals in de discussie over de woon-werkbalans. Ze benadrukt dat de rapportage van Zwarte Hond een verfrissende kijk bood op de verstedelijkingsvraagstukken.

René Tuin (Zaanstad) vraagt of de bevindingen van Zwarte Hond als basis zijn gebruikt voor de verdere plannen. Els bevestigt dit en noemde het een waardevolle aanvulling op de huidige strategieën.

Hugo Bellaart (Gooisemerén, voorzitter) benadrukt dat er consensus is over het ruimtebeslag en dat de aandacht nu vooral moet liggen op de uitvoerbaarheid van de plannen binnen de gestelde ambities.

Piet van Dijk (Lelystad) geeft aan dat er al veel in beeld is gebracht, maar benadrukte dat water en bodem cruciale onderwerpen zijn, waar Flevoland nauw overleg over voert met het Rijk, ook buiten de NOVEX-agenda om.

Floor Roduner (Haarlem) vraagt hoe het staat met de uitwerking van de brede ambities rondom Groenblauw, en of deze voldoende zichtbaar zijn in de huidige plannen.

Hugo Bellaart (Gooisemerén, voorzitter) antwoordt dat de aandacht voor Groenblauw op dit moment nog onvoldoende zichtbaar is, en dat



hier meer aandacht aan moet worden besteed. Dit geldt ook voor onderwerpen zoals netcongestie en de benodigde 38-kV infrastructuur, die niet prominent in de plannen zijn opgenomen.

Floor Gordon (Amstelveen) vraagt ook naar de verbindingen tussen NOVEX Landschap en het Groene Hart. Ze merkt op dat de aansluiting tussen deze gebieden moeilijk te volgen is.

Els (NOVEX-coördinator) antwoordt dat alle NOVEX-gebieden dezelfde afspraken hebben met het Rijk en dat er regelmatig overleg plaatsvindt, ook met de betrokken provincies, om ervoor te zorgen dat de aanpak op elkaar afgestemd is.

Piet van Dijk (Lelystad) benadrukt dat Flevoland regelmatig overlegt met het Rijk over water- en bodemsystemen, ook los van de NOVEX-agenda.

Bea de Buissonjé (Waterschappen) roept op tot meer focus op Groenblauw in de plannen, gezien het belang van landschapsontwikkeling en waterbeheer.

Hugo Bellaart (Gooisemerén, voorzitter) geeft aan dat de overleggen te dicht op elkaar gepland zijn, wat de kwaliteit van de voorbereiding beïnvloedt. Hij vraagt wat de deadline is voor het aanleveren van stukken.

Els (NOVEX-coördinator) geeft aan dat de stukken in principe twee weken van tevoren moeten worden aangeleverd, maar dat de vertraging te wijten is aan het ontbreken van een ambtelijk secretaris. Ze erkent dat dit heeft geleid tot vertraging in het verzenden van de stukken.

Hugo Bellaart (Gooisemerén, voorzitter):
Tot slot wordt genoemd dat Gooi en Vechtstreek heeft aangegeven bestuurlijk trekker te willen worden van het "Groenblauw groeit mee"-programma.



4. NOVEX-MRA: Meerkernigheid en Woon-werkbalans

Gevraagd wordt aan het BO ruimte:

- Kennis te nemen van het rapport 'Evenwichtige groei in de MRA - Handelingsperspectief voor het versterken van de woonwerkbalans in de MRA'
- Te beoordelen of de in het rapport geschetste analyse van de woonwerkbalans herkenbaar is voor hun eigen regio.
- In te stemmen met de rijk-regio afspraak om in het vervolgproces gezamenlijk inspanningen te leveren om de woonwerkbalans niet verder te laten verslechteren, en waar mogelijk te verbeteren
- In te stemmen met de vervolgstap om samen met het Rijk concrete maatregelen te formuleren, gericht op het verbeteren van de woonwerkbalans in hun eigen deelregio en daarover een afspraak te maken in het BOL van 7 november.
- Welke bestuurder zou het bestuurlijk aanspreekpunt willen zijn m.b.t. dit rapport en het vervolg?

Het BO ruimte neemt kennis van het rapport en gaat akkoord met bovenstaande, met de vraag welke oplossingen er zijn om de woonwerkbalans te verbeteren en wie zich zou willen opwerpen als bestuurlijk aanspreekpunt voor dit thema.

Paul Tang werd genoemd als mogelijke trekker, maar hij was zelf niet aanwezig om dit te bevestigen. Piet van Dijk ging dit navragen. Als Paul niet in de gelegenheid was wilde Floor Roduner eventueel een aantal vragen beantwoorden en sparren met ambtenaren.

Volgende aandachtspunten worden ook benoemd:

René Tuin (Zaandijk) vraagt naar wat er met het werk gebeurt en waar dit werk naartoe gaat. Hij dringt aan op een nadere verduidelijking van de vraag hoe werkgelegenheid zich ontwikkelt in relatie tot de woon-werkbalans en wat de effecten daarvan zijn op de verschillende deelregio's.

Bea de Buisson (Waterschap) brengt naar voren dat het aantal fysieke werkplekken drastisch is afgenomen, mede door de toename van thuiswerken. Ze vraagt of er voldoende aandacht is voor de impact



van thuiswerken op de woon-werkbalans en de ruimte die hiervoor nodig is.

Floor Roduner (Haarlem) vraagt zich af of er minder ruimte nodig is voor werkplekken, gezien de verschuiving naar thuiswerken. Hij benadrukt ook dat de ontwikkelingen op en rondom Schiphol van invloed zijn op de werkgelegenheid en de ruimtelijke vraagstukken in de regio.

Hugo Bellaart (Gooisemerén) wijst erop dat er een 'onderbedeling' is in werkgelegenheid, wat wil zeggen dat er in bepaalde gebieden minder werkgelegenheid is dan verwacht of gewenst. Hij stelt dat dit een uitdaging vormt voor de regionale planning en dat er meer aandacht moet komen voor de economische profilering van de regio.

Piet van Dijk (Lelystad) complimenteert de huidige opzet van het rapport en noemde het een 'feest van herkenning'. Hij stelt echter dat er sprake is van een mismatch tussen het type werk dat beschikbaar is en de werkzoekenden. Hij dringt aan op het rekening houden met de werkprofielen bij het verder uitwerken van de woon-werkbalans.

Floor Gordon (Amstelveen) geeft aan dat je de economie niet kunt sturen, maar dat de belangrijkste knelpunten in de mobiliteit liggen. Ze stelt dat de regio duidelijke vragen moet formuleren aan het Rijk om deze knelpunten aan te pakken.

Piet van Dijk (Lelystad) waarschuwt dat als de focus alleen op mobiliteit ligt, de woon-werkbalans scheef blijft. Hij benadrukt dat een bredere aanpak nodig is om de balans tussen wonen en werken te herstellen.

Hugo Bellaart (Gooisemerén) stelt voor om knelpunten in de woon-werkbalans te identificeren en deze vervolgens aan te pakken via specifieke maatregelen.

Floor Roduner (Haarlem) benadrukt het belang van economische profilering in de regio om de woon-werkbalans te verbeteren en vraagt



om meer aandacht voor de economische kansen van de regio. Wat zijn de oplossingen? Dat is de zoektocht.

Beryl van Straten (Haarlemmermeer) geeft aan dat de uitkomsten van het rapport voor haar niet volledig herkenbaar waren en dat er behoefte is aan verdere informatie over het proces. Ze vraagt naar de afspraken die op 7 november gemaakt zullen worden en stelde voor dat dit onderwerp verder besproken wordt in de volgende bijeenkomst.

Hugo Bellaart namens Gooi en Vechtstreek: brengt naar voren dat het gebied Bussum Zuid niet goed vertegenwoordigd is in de huidige analyses en pleit voor meer aandacht voor de verbindingen en werkgelegenheid binnen de deelregio's, niet alleen in relatie tot Amsterdam, maar ook onderling.

5. NOVEX MRA Uitvoeringsagenda

Gevraagd wordt aan het BO ruimte:

- In te stemmen om een preview van de NOVEX MRA Uitvoeringsagenda te overhandigen in het BOL/BO MIRT van 7 november.
- Aanvullingen en suggesties mee te geven voor deze conceptpreview.
- Akkoord te gaan om de NOVEX MRA Uitvoeringsagenda uitgebreid te agenderen in het BOL 2025.
- Deze te bespreken in een gecombineerd BO Ruimte met Rijksdirecteuren in april 2025.

Het BO ruimte gaat akkoord de overhandiging van de preview tijdens het BOL/BO MIRT van 7 november.

Er wordt gevraagd energie opnieuw te agenderen tijdens het BO Ruimte.

De volgende punten van aandacht worden geuit:

Ali Bal (Beverwijk) uit zorgen over de technische haalbaarheid van enkele energiegerelateerde maatregelen en stelt voor om energie opnieuw te agenderen tijdens het BO Ruimte.



6. NOVEX MRA: Samenstelling van de stuurgroep NOVEX vanuit MRA

Gevraagd wordt aan het BO ruimte:

In te stemmen met de samenstelling van de stuurgroep voor een eenmalige stuurgroep in november ter voorbereiding van het BOL/BO MIRT

Het BO Ruimte gaat akkoord met de nieuwe samenstelling van de stuurgroep NOVEX MRA voor de voorbereiding van het BOL/BO MIRT, waarbij Esther Rommel de rol van bestuurlijk trekker overneemt van Reinier van Dantzig.

7. Stand van zaken BO Leefomgeving en BO MIRT

De aanwezigen nemen kennis van de voorbereiding van het BO Leefomgeving en het BO MIRT van 7 november.

8. Rondvraag en afsluiting

Er zijn geen verdere vragen gesteld, en Hugo Bellaart sluit het overleg af om 11:30, zodat de aanwezigen naar het NZKG-congres kunnen vertrekken.